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Mein Nachbar ist in die Arbeit gefahren. 

Meine Frau ist in die Apotheke gegangen. 

Žiaci idú do knižnice. Die Schüler gehen in die Bibliothek. 

Ja som bol hodinu v knižnici. Ich war eine Stunde in der Bibliothek. 

Moja babka chodí každú nedeľu do kostola. Meine Oma geht jeden Sonntag in die Kirche. 

.... chodieva v nedele do kostola....   geht sonntags 

Am Montag spiele ich Tennis. v pondelok (konkrétny ) hrám tenis. 

montags spiele ich Tennis = v pondelky hrávam tenis 

môj brat študoval 4 roky v zahraničí.   Mein Bruder hat 4 Jahre im Ausland studiert.  

im  =  in dem 

im Ausland 

im Wald    in der Schule, in dem Kino, in der Tasche, in dem Geschä^ 

im Januar  = v januari 

im Jahr 

am Montag = v pondelok,   am Tag =  cez deň 

zwei Mal im Jahr 

um 15 Uhr =  o tretej 

ja ťa čakám pred školou (DATIV)  =    ich  warte dich       vor der Schule  

on ide pred školu (AKKUSATIV)     =     er geht vor die Schule 

ja parkujem pred garážou (kde?)  = ich parke vor der Garage   

zaparkuj to auto pred garáž (kam?)  = parke das Auto vor die Garage 



Ako sa tvorí v nemčine ROZKAZ: 

Pravidlo :  ked tykáme nepoužijeme osobu:   

du gehst = ty ideš ( oznam.spôsob) 

  geh(e) !  = chod!  ( rozkaz.spôsob ) 

  Kaufe biee Brot und Milch.  =  Kúp prosím chlieb a mlieko. 

  Hol(e) biee das Packet von der Post =  vyzdvihni prosim balik z pošty 

  Lauf schneller !    Utekaj rýchlejšie. 

  Schlaf endlich !   Spi konečne !    das Ende =  koniec 

Schreib(e) schöner !   Píš krajšie    endlich =  konečne 

Lerne fleißig !  Uč sa usilovne ! 

Arbeite ordentlich !  Pracuj poriadne ! 

Mach das nicht !  Nerob to ! 

Komm mit uns ! Pod s nami ! 

Warte hier !   Počkaj tu ! 

Such(e) den Schlüssel ! Hľadaj ten kľúč! 

Bring das her !   Prines to sem! 

Besuch deine Oma !  Navšnv svoju babku ! 

ako rozkazujeme v prípade, ak ide o sloveso s odlúčiteľnou predponou : 

Ruf mich an !    Zavolaj mi !    (anrufen = zavolať) 

Sag den Termin ab !   Odriekni ten termín !    (absagen = odrieknuť) 

Rozkaz ak vykáme:   

Pravidlo : osobu so slovesom zameníme v poradí ! 

Sie arbeiten  =  vy pracujete   (je oznamovací spôsob) 

Arbeiten Sie ! =  pracujte !   (je rozkazovací spôsob) 

Machen Sie das nicht ! =  nerobte to ! 

Rufen Sie mich morgen an !   Zajtra mi zavolajte ! 

Reparieren Sie das schnell !   Opravte to rýchlo !


